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Protokół Nr XLVII/2018 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 21 czerwca 2018 r. 

 

XLVII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

21 czerwca 2018 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy  

ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  

a zakończyły ok. godz. 1615. 

Ad. 1  

 Otwarcie XLVII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3), 

- Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Nidzicy Janusz Adamiak, 

- strażacy z Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej oraz Ochotniczych 

Straży Pożarnych,  

- młodzież z Zespołu Szkół im. C.K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim wraz  

z opiekunami, 

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska z Kuriera Iławskiego, Grzegorz 

Podkomorzy z Tygodnika Internetowego oraz Marcin Zalewski z Gazety 

Nowomiejskiej. 

Ad.2 

Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych oraz 

ich opiekunów 

Lista wyróżnionych uczniów i opiekunów – załącznik nr 4. 

Puchary otrzymali także strażacy z KP PSP oraz OSP.  
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Drużyna z KP PSP w Nowym Mieście Lubawskim zwyciężyła w klasyfikacji drużynowej 

XIX Mistrzostw Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Sporcie Pożarniczym, które 

odbyły się w dniach 14-15 czerwca br. w Gołdapi i Olecku. Przemysław Kierzenkowski 

zwyciężył w klasyfikacji indywidualnej dwuboju pożarniczego.     

Z kolei strażacy z OSP w Bratianie odnieśli sukcesy podczas XII Mistrzostw Polski 

Strażaków Ochotników w Ratownictwie Wodnym i Powodziowym.  

(szczegółowe informacje – załącznik nr 5). 

Gratulacje otrzymał także Mirosław Wodara za sukces Zespołu Szkół Zawodowych  

w Kurzętniku, jakim było uzyskanie tytułu Szkoły Zawodowej Najwyższej Jakości za 

realizację projektu Centrum Nauki Kurzętnik. 

Ad. 3 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 13 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Adam Głowacki, Romuald Koszewski, Andrzej Lewandowski 

oraz Zbigniew Ziejewski. 

Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad była radna Ewa Dembek. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radna Dembek wyraziła zgodę. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali w materiach sesyjnych 

(załącznik nr 6). 

Zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 13 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XLVII Sesji Rady Powiatu. 

2. Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych oraz ich 

opiekunów. 
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3. Stwierdzenie quorum. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Powiatu.  

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja na temat planu robót i inwestycji na drogach wojewódzkich. 

10. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

11. Przerwa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2018 r. oraz o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Powiatu Nowomiejskiego na okręgi wyborcze  

w wyborach do rady powiatu. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w roku 2018. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe Miasto 

Lubawskie z siedzibą w Mszanowie z przeznaczeniem na realizację w roku 2018 zadania 

„Budowa ścieżki rowerowej Bratian – Iława – Etap I Bratian – Radomno”. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu pod 

nazwą; „Obóz Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych Powiatu Nowomiejskiego z udziałem 

młodzieży Powiatu Oldenburg 2018”. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy Nr 

RPWM.04.03.01-28-0036/17 z dnia 29 września 2017 r. o dofinasowanie projektu pt.: 

„Termomodernizacja budynku Domu Dziecka w Pacółtowie”. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania stypendium uczniom szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Nowomiejski. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Nowomiejskiego. 

26. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

27. Sprawy różne. 

28. Zakończenie obrad XLVII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XLVI Sesji Rady Powiatu Elżbieta Grzonkowska poinformowała, że zapoznała 

się z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radna wnioskowała o przyjęcie protokołu bez 

odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLVI/2018. „Za” 

głosowało 13 radnych. 

Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 11 maja 

do 14 czerwca 2018 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 10 i 17 maja 2018 r. 

(załącznik nr 7) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 18.05 – inauguracja Nowomiejskich Dni Rodziny; 

- 21-25.05 – wyjazd delegacji z  powiatu nowomiejskiego do powiatu partnerskiego 

Oldenburg w Niemczech. W delegacji uczestniczył także Wójt Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie z/s w Mszanowie Tomasz Waruszewski w celu nawiązania współpracy z gminą  

z powiatu Oldenburg – chodzi o gminę Harpstedt. Starosta dodał, że Starosta Oldenburga oraz 

Burmistrz Harpstedt skorzystali z zaproszenia na tegoroczne dożynki powiatowo – gminne; 
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- 29.05 – turniej „Jestem mistrzem” organizowany przez Powiatowe Centrum Rozwoju 

Edukacji; wojewódzkie obchody Dnia Samorządu Terytorialnego; 

- 02.06 – Rajd Nowomiejski; 

- 03.06 – Tęczowe Smaki Wakacji na Dzień Dziecka z Remmic’iem organizowany w Zespole 

Szkół Zawodowych w Kurzętniku; 

- 05.06 – Sesja Rady Miejskiej; 

- 06.06 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; 

- 08.06 – posiedzenie rady budowy drogi powiatowej Wlk. Bałówki – Szafarnia – droga jest 

zgłoszona do odbioru w terminie; otwarcie Centrum Kompetencji w firmie „Ziemar”  

w Szwarcenowie (z firmą BASF)  

- 9 - 10.06 – mistrzostwa szkół w Kick-boxingu;  

- 11.06 – spotkanie z Wójtem Tomaszem Waruszewskim na temat wspólnych inwestycji 

drogowych oraz spotkanie z Burmistrzem Józefem Blankiem na temat budowy chodnika przy 

ul. Żwirki i Wigury; 

- 12.06 – Gala Sportu Szkolnego Powiatu Nowomiejskiego; 

- 13.06 – podsumowanie powiatowych obchodów Dni Rodziny; 

- 14.06 – posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia  

w Szpitalu Powiatowym; 

- 16.06 – obchody 60-lecia Rejonowego Koła Pszczelarzy w Kurzętniku; 

- 17.06 – gminne i powiatowe zawody sportowe Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych  

w Kurzętniku; 

- 18.06 – spotkanie na temat organizacji ruchu na odcinku Nowe Miasto Lubawskie - 

Gwiździny z udziałem m.in. Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta Powiatowego 

PSP, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych; w związku z kolejnymi doniesieniami  

o pożarach na składowiskach odpadów, dyskutowano także na ten temat. Warto podkreślić, że 

na terenie naszego powiatu nie ma składowiska odpadów. 

- 19.06 – podpisanie umowy na wykonanie modernizacji drogi Skarlin – Lekarty – Nowy 

Dwór. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radna Dembek powiedziała, że na jednym z posiedzeń Zarządu, kiedy rozpatrywano kwestię 

dokapitalizowania szpitala, padło stwierdzenie, że „dokapitalizowanie szpitala w ww. 

wysokości /445 000,00 zł/ pozwoli na jakiś czas na funkcjonowanie jednostki”. Radna 

zapytała – na jaki czas, czy radni powinni się martwić. 

Starosta odpowiedział, że „martwić się” to raczej złe sformułowanie. Trzeba czuwać. O tym, 

że konieczne było dokapitalizowanie szpitala, mówiono już na poprzedniej sesji i podjęto 

uchwałę budżetową ze stosowną zmianą. Starosta wyraził nadzieję, że drugie półrocze będzie 

lepsze, jeżeli chodzi o sytuację szpitala. Odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty poświęcone 

sytuacji szpitala. Jeżeli chodzi o remont Oddziału Chirurgicznego, roboty postępują zgodnie  

z harmonogramem. Zagrożenia terminu realizacji inwestycji nie ma. W sprawie finansowania, 

za pośrednictwem Senator RP Bogusławy Orzechowskiej przekazano pismo do Ministra 

Zdrowia. Do tej pory brak odpowiedzi.  

Radny Jacek Rydel podziękował radnym spoza składu Komisji, za przybycie na posiedzenie, 

na którym Dyrektor przedstawił szczegółową informację na temat sytuacji szpitala.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Rydel podziękował policji za całoroczne działania związane z kontrolami autokarów 

wycieczek szkolnych dzieci i młodzieży. W ostatnim czasie ilość tych wyjazdów znacznie 

wzrosła i zdarzają się opóźnienia. Dzieci się niecierpliwią. Radny wnioskował, aby w tym 

okresie zwiększyć ilość policjantów, którzy przeprowadzają kontrole pojazdów, żeby 

opóźnień było jak najmniej. Radny Rydel nawiązał także do wypowiedzi Starosty odnośnie 

tego, że na terenie powiatu nie ma składowisk odpadów. Poinformował, że mieszkańcy 

zgłaszają radnemu, że jest składowisko, może w tej chwili już nielegalne, które pozostało po 

działalności firmy, której cofnięto decyzję na składowanie odpadów. Decyzję cofnięto,  

a wysypisko zostało. Radny wnioskował, aby podjąć działania, aby to wysypisko 

zlikwidować, aby nie stanowiło w przyszłości zagrożenia. Dodał, że ta sprawa ciągnie się 

bardzo długo. 
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Starosta powtórzył, że na terenie powiatu nie ma składowiska. To o czym mówi radny, 

dotyczy formy która zbierała i segregowała odpady. Odpady pozostały i faktycznie powinny 

być usunięte. Jednak zgodnie z prawem - nie jest to składowisko. 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztof Puwalski poinformował, że chodzi tu 

o miejsce magazynowania odpadów.  

Radna Dembek poinformowała, że dziś odbyła się również Sesja Rady Gminy w Biskupcu. 

Z bardzo ożywionej dyskusji wynikało, że gmina Biskupiec jest zainteresowana obiektem po 

szkole rolniczej w Czachówkach i to poważnie. Padły nawet sugestie, że radni powiatowi  

z gminy działają na niekorzyść budżetu powiatu, ponieważ gmina proponowała 1 300 tys. zł, 

a powiat z tego nie skorzystał. Chodziło oczywiście o propozycję, że za taką kwotę będą 

remontowane drogi powiatowe na terenie gminy. Powoływano się na spotkanie, które miało 

miejsce przy przekazywaniu drogi, na którym przedstawiciele gminy informowali, że ze 

strony gminy jest zainteresowanie. W związku z tym, że są tak sprzeczne informacje, radna 

chciałaby wiedzieć jakie były te ustalenia, jak wyglądały rozmowy z Wójtem. Radna 

zapytała również, jakie warunki powinna spełnić gmina, aby przejąć obiekt na cel publiczny. 

Dziś radni się przekonali, że gmina naprawdę jest zainteresowana przejęciem budynku. Dziś 

padła sugestia, że jest pomysł na obiekt, ale powiat nie przystał na propozycję ze strony 

gminy. Teraz do informacji publicznej trafiła wiadomość, że obiekt ma być sprzedany za 

dużo mniejsze pieniądze i sugestia, że jesteśmy niegospodarni.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9  

Informacja na temat planu robót i inwestycji na drogach wojewódzkich 

Przewodniczący poinformował, że zarówno na sesjach powiatowych jak i gminnych, 

omawiane są tematy związane ze stanem dróg wojewódzkich.  

Starosta powiedział, że w tej chwili w najgorszym stanie jest odcinek drogi wojewódzkiej nr 

538 od Biskupca w kierunku Wawrowic.  

Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich Janusza Adamiak zaproponował, że przedstawi 

inwestycje i roboty, które ustalił Sejmik Województwa na odcinkach dróg wojewódzkich, 

przebiegających przez powiat. Na terenie powiatu nowomiejskiego zaplanowano 7 

inwestycji, które już są realizowane. Może na drogach nie widać jeszcze prac, ale trwają 

przetargi, są podpisywane umowy. Planowane inwestycje na drodze wojewódzkiej nr 538: 
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- Tylice – budowa chodnika i zatok autobusowych – koszt 995 tys. zł. Przetarg ogłoszono, 

nie było żadnej oferty. Będzie ogłoszony kolejny przetarg; 

- Kuligi – budowa chodnika i zatok autobusowych – koszt 776 tys. zł. Odbył się przetarg, nie 

było ofert. Przetarg będzie powtórzony; 

- Fitowo – Bielice – budowa ścieżki rowerowej z dopuszczonym ruchem pieszym – koszt 

1 778 tys. zł. Odbył się przetarg, podpisano umowę z firmą z Brodnicy na kwotę 1 990 tys. zł 

(przesunięto środki w budżecie, aby rozstrzygnąć przetarg) 

- rozbudowa drogi na odcinku Marzęcice – Nowe Miasto Lubawskie polegająca na budowie 

ścieżki rowerowej z dopuszczonym ruchem pieszym – koszt 2 600 tys. zł. Do przetargu 

wpłynęła oferta przedsiębiorstwa z Brodnicy, ale firma się wycofała, bo niedoszacowała 

kosztów. Przetarg będzie powtórzony; 

- przebudowa drogi na odcinku Tylice – Kuligi - koszt 2 100 tys. zł. W tej chwili jest 

przygotowywany przetarg; 

- przebudowa skrzyżowania z drogą wojewódzką 541 w miejscowości Grodziczno – koszt 

2 700 tys. zł. Przetarg jest przygotowany; 

- w miejscowości Podlasek – budowa chodnika i zatok autobusowych - kwota 657 tys. zł, 

przetarg jest ogłoszony. 

Ponadto, realizowane są prace związane z opracowaniem czterech dokumentacji: 

- na budowę ronda w Grodzicznie,  

- budowę ciągu pieszo-rowerowego w miejscowości Wawrowice,  

- przebudowę drogi wojewódzkiej 538 na odcinku Biskupiec - Bielice (chodzi  

o wzmocnienie nawierzchni) 

- budowę ciągu pieszo-rowerowego w Biskupcu. 

Inwestycje te mają być zrealizowane w 2019 r.  

Przewodniczący powiedział, że z przedstawionej informacji nie wynika, kiedy będzie 

realizowany najgorszy odcinek drogi wojewódzkiej od Wawrowic do Biskupca.   

P. Adamiak powiedział, że on przedstawił informację o inwestycjach na 2018 i 2019 r. 

Przewodniczący mówi o złym stanie poboczy, a te będą remontowane doraźnie. Dopiero na 

2020 r. jest przewidziany poważniejszy remont tego odcinka drogi. W tym roku jedynie 

doraźnie naprawiono najgorsze fragmenty.  

Przewodniczący powiedział, że nawet przy tak dobrych warunkach jakie panują obecnie, na 

tym odcinku jest bardzo niebezpiecznie. Dwa większe auta nie mogą się wyminąć bez 
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konieczności zjechania na pobocze. Asfalt się kruszy. Jest niebezpiecznie nawet dla aut 

osobowych. 

P. Adamiak odparł, że droga jest oznakowana, są znaki ograniczające prędkość. Nic więcej 

na obecną chwilę nie można zrobić. 

Starosta powiedział, że samo oznakowanie i ograniczenie prędkości to jedno, a postępująca 

degradacja drogi - drugie 

P. Adamiak powiedział, że problemem jest szerokość drogi – ok. 5 metrów. Niestety, oprócz 

bieżących konserwacji nic więcej nie da się obecnie zrobić. Dodał, że RDW jest świadomy 

stanu tej drogi i ma ją pod stałym nadzorem.  

Radna Dembek powiedziała, że kierowcy uszkadzają sobie auta, policja ma dane odnośnie 

zdarzeń na drodze. 

Radna Agnieszka Stajszczak dodała, że bardzo niebezpiecznie jest także dla rowerzystów.  

P. Adamiak odparł, że zdarzyły się tam trzy czy cztery wypadki.  

Przewodniczący powiedział, że pobocza zdewastowały się bardzo krótko po remoncie. 

Pobocza są nieutwardzone, naprawia się je etapami. W jednym miejscu się trochę sytuacja 

poprawia, a w drugim jest gorzej. Radni monitują, aby pobocza utwardzić w bardziej trwały 

sposób.  

P. Adamiak powiedział, że RDW ma określony limit finansowy. Tu chodzi o odcinek ok. 6 

kilometrów. Mając określony budżet, można dobrze wyremontować odcinek 4 kilometrów,  

a 2 pozostawić w ogóle bez remontu. Powtórzył, że niezależnie od programu naprawczego, 

RDW będzie się starało wspomniane pobocza ulepszać, może przy użyciu nieco grubszej 

warstwy. 

Radna Dembek powiedziała, że radni jeżdżą tą drogą często. Zaraz po remoncie drogi 

zgłaszano, że powstały uskoki. Potem pobocza trochę podsypano, ale nie naprawiono w 

sposób jaki by zadowalał użytkowników drogi. Radna dodała, że ona woli jeździć przez 

Łąkorz niż drogą wojewódzką, bo na wojewódzkiej nie czuje się bezpiecznie. Droga od 

początku nie była wyremontowana w należyty sposób i powstały uskoki.  

Przewodniczący powiedział, że na odcinku Biskupiec – Bielice ekipa czyści pobocza. 

Przewodniczący spotkał się z uwagami na sesji Rady Gminy Biskupiec, że odcinek od 

Biskupca (od sklepu Biedronka) w kierunku Słupnicy też jest bardzo zamulony, wymaga 

oczyszczenia. Przewodniczący zapytał czy ten odcinek też będzie udrażniany.  
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P. Adamiak odparł, że ekipa udrożnia konkretne miejsca. W sprawie odcinka, o którym 

mówi Przewodniczący, jest w kontakcie z Wójtem Gminy. UG opracowało dokumentację na 

przebudowę przepustu, bo tam jest problem z przepływem wody przez przepust. 

Przewodniczący zapytał czy p. Adamiak chce jeszcze coś dodać do swojej wypowiedzi. 

P. Adamiak odparł, że o wszystkich inwestycjach decyduje Marszałek i Sejmik 

Województwa. W czerwcu mają być znane wytyczne do projektowania budżetu. Na pewno 

jeżeli chodzi o prace utrzymaniowe takie jak sprzątanie, koszenie, łatanie dziur, udrażnianie 

rowów, poziom budżetu na przyszły rok będzie porównywalny z tegorocznym. Jeżeli chodzi 

o drogę nr 538, RDW skupi się na kwestiach odwodnienia i stanu drogi na odcinku Śluska – 

Bielice. Dodał, że jest poślizg jeżeli chodzi o realizację programu naprawczego, w ubiegłym 

roku nic nie zrealizowano. 

Redaktor Gazety Nowomiejskiej Marcin Zalewski zapytał czy wspomniany odcinek drogi ze 

Śluski do Bielic jest klasyfikowany jako odcinek w najgorszym stanie czy są gorsze odcinki 

drogi wojewódzkiej nr 538. 

P. Adamiak odparł, że droga przebiega także przez powiat działdowski i nidzicki. Na terenie 

powiatu nidzickiego droga ma znośne parametry, ale na terenie powiatu działdowskiego są 

gorsze odcinki niż na terenie powiatu nowomiejskiego.   

P. Zalewski zapytał czy na terenie powiatu nowomiejskiego jest to najgorszy odcinek. 

P. Adamiak odparł, że jest to jeden z najgorszych odcinków. Na odcinku między Tylicami,  

a Kuligami jest gorsza nawierzchnia.  

Starosta powiedział, że w przypadku odcinka od Śluski do Bielic nawierzchnia nie jest 

najgorsza, tam chodzi o pobocza. 

P. Adamiak dodał, że jest kłopot z szerokością jezdni. Gdyby droga była szersza, nie byłoby 

takiego problemu.  

Starosta powiedział, że trzeba poboczy pilnować, stale je uzupełniać, bo bez tego nie można 

tam bezpiecznie jeździć. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski zapytał czy inwestycje  

z przetargów, które będą teraz ogłaszane, będą wykonane w tym roku, czy w przyszłym. 

P. Adamiak odparł, że są to inwestycje tegoroczne. 

P. Kłosowski stwierdził, że w tej sytuacji, realizacja jest mocno wątpliwa. W tamtym roku 

był poślizg i w tym też pewnie będzie. Firmy są tak obciążone robotami, że nie chcą 

przystępować do kolejnych przetargów. Dobrze, że chociaż jeden przetarg udało się 

rozstrzygnąć. 
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P. Adamiak powiedział, że są to środki niewygasające. 

Przewodniczący powiedział, że jak będzie opracowywana dokumentacja na remont drogi nr 

538 na odcinku od Śluski do Bielic, trzeba pomyśleć o jej poszerzeniu. 

P. Adamiak odparł, że droga musiałaby mieć 6 metrów szerokości. W tej chwili ma 5 

metrów, miejscami - 5,5 metra.           

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania do tego tematu.  

Radni nie mieli pytań.  

Przewodniczący podziękował p. Adamiakowi za przybycie na sesję i przedstawienie 

informacji. Stwierdził, że w tej chwili nawet jeśli są środki finansowe, jest kłopot z realizacją 

inwestycji. Przetargi są ogłaszane, ale nie ma chętnych wykonawców. Jest to duży problem, 

a każdy rok opóźnienia w realizacji inwestycji, oznacza większe koszty.  

Ad. 10 

 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 

Lubawskim 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali obszerne sprawozdanie w materiałach 

sesyjnych (załącznik nr 8). Zapytał czy radni mają do niego pytania. 

Radni nie mieli pytań. 

Radna Dembek powiedziała, że z przyjemnością czytała sprawozdanie, z którego wynika, że 

bezrobocie spada.   

Ad. 11   

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 11 radnych. Nieobecni są: Starosta i radny Marek 

Piątkowski. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz – Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Anna Marchlewska – Barczewska, Krzysztof Piechocki, Barbara Orłowska, 

Krzysztof Puwalski, przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy, Aleksandra 

Malinowska i Marcin Zalewski, protokolant – Anna Andrzejczak. 
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr XLVII/335/2018 (załącznik 

nr 9) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr XLVII/336/2018 (załącznik 

nr 10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2018 r. oraz o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr XLVII/337/2018 (załącznik 

nr 11) podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł radny Piątkowski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 12 radnych. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Zapytał czy radna podtrzymuje swoją decyzję. 

Radna Stajszczak odpowiedziała, że tak.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVII/338/2018 (załącznik 

nr 12) podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł Starosta. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 13 radnych. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. Poprosił o zgłaszanie kandydatur do pracy 

w komisji. 

Wicestarosta zaproponowała radną Elżbietę Grzonkowską. 

Radna Grzonkowska wyraziła zgodę. 

Przewodniczący zaproponował radną Ewę Dembek. 

Radna Dembek wyraziła zgodę. 

Radny Buliński zaproponował radnego Pawła Dreszlera. 

Radny Dreszler wyraził zgodę. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z wyłonionym składem komisji.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLVII/339/2018 (załącznik 

nr 13) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła radna Stajszczak. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 12 radnych. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Starostę Nowomiejskiego. 

Starosta poinformował, że chciałby, aby w Zarządzie zasiadał p. Marek Piątkowski. 

Stwierdził, że czasu zostało niewiele, Zarząd pracuje w oparciu o to, co wypracowano już  

w poprzedniej kadencji. Starosta powiedział, że rozmawiał z radnym, radny wyraża wolę 

pracy w Zarządzie. 

Radny Piątkowski potwierdził. 

Starosta stwierdził, że wszyscy radnego znają, nie trzeba go specjalnie przedstawiać.    

Przewodniczący poprosił komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania. 

/krótka przerwa/ 

Po przerwie komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. Po głosowaniu komisja skrutacyjna policzyła głosy.  

/krótka przerwa/ 
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Po przerwie Przewodnicząca komisji skrutacyjnej Ewa Dembek odczytała protokół  

z głosowania (załącznik nr 14). Koperta z kartami do głosowania – załącznik nr 15. 

Przewodniczący odczytał uchwałę nr  XLVII/340/2018 (załącznik nr 16). 

W głosowaniu nad uchwałą wzięło udział 12 radnych. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

Przewodniczący pogratulował p. Piątkowskiemu wyboru na funkcję członka Zarządu 

Powiatu. 

Ad. 18 

 Podjęcie uchwały w sprawie podziału Powiatu Nowomiejskiego na okręgi 

wyborcze w wyborach do rady powiatu 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. Przypomniał o autopoprawce dotyczącej poprawki 

publikatorów.  

Poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji Sekretarz Powiatu dokładnie wyjaśniła 

z czego wynika potrzeba podjęcia ww. uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVII/341/2018 (załącznik 

nr 17) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań 

powiatu realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2018 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVII/342/2018 (załącznik 

nr 18) podjęto jednogłośnie. 

P. Marchlewska – Barczewska wyszła z sali obrad. 

Ad. 20 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVII/343/2018 (załącznik 

nr 19) podjęto jednogłośnie. 

 



 

15 

 

Ad. 21 

 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe Miasto 

Lubawskie z siedzibą w Mszanowie z przeznaczeniem na realizację w roku 2018 

zadania „Budowa ścieżki rowerowej Bratian – Iława – Etap I Bratian – Radomno” 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVII/344/2018 (załącznik 

nr 20) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 22 

 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu 

pod nazwą; „Obóz Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych Powiatu Nowomiejskiego  

z udziałem młodzieży Powiatu Oldenburg 2018” 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVII/345/2018 (załącznik 

nr 21) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 23 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy Nr 

RPWM.04.03.01-28-0036/17 z dnia 29 września 2017 r. o dofinasowanie projektu pt.: 

„Termomodernizacja budynku Domu Dziecka w Pacółtowie” 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVII/346/2018 (załącznik 

nr 22) podjęto jednogłośnie. 

Starosta poinformował, że będzie składany wniosek do tegorocznego konkursu. 

Ad. 24 

 Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania stypendium uczniom szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Nowomiejski 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Starosta poinformował, że Komisja Oświaty omawiała ten temat. 

Radny Czapliński zapytał czy stypendia będą wypłacane z budżetów szkół czy budżetu 

powiatu. 

Starosta odparł, że budżet szkół i budżet powiatu, to jeden i ten sam budżet. 
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Radny Czapliński stwierdził, że niekoniecznie. 

P. Skarbnik poinformowała, że w budżetach szkół będą zagwarantowane środki na ten cel. 

Radny Czapliński zapytał kiedy nastąpią pierwsze wypłaty. 

Starosta odpowiedział, że po pierwszym semestrze. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVII/347/2018 (załącznik 

nr 23) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Orłowska. 

Ad. 25 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały ze stawkami (załącznik nr 24). Dyskusja na ten 

temat odbyła się na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Za uchwałą nr XLVII/348/2018 

(załącznik nr 25) głosowało 10 radnych, 2 radnych głosowało przeciw. 

Ad. 26 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o budynek po szkole rolniczej w Czachówkach, Wójt 

przedstawił luźną propozycję, ale ta nigdy nie została sformalizowana. Dalsze rozmowy w tej 

sprawie nie toczyły się. Ogłaszane były kolejne przetargi na sprzedaż budynku. Gdyby gmina 

chciała kupić budynek, to by do nich podeszła. Oficjalnego pisma nie było. W tej chwili jest 

pismo w sprawie oddania budynku na rzecz gminy za darmo. Starosta rozmawiał już na ten 

temat z Wójtem Gminy na początku roku, ale powiat ma określone środki ze sprzedaży 

zapisane w budżecie. W tej chwili ogłoszone są kolejne rokowania. 10 lipca upływa termin 

składania ofert. Budynek jest pokazywany potencjalnym nabywcom. Starosta poprosił, aby 

nikomu nie zarzucać niegospodarności. Mądrym można być po czasie, a decyzje trzeba 

podejmować tu i teraz. Możliwe, że gmina ma jakiś pomysł na ten budynek. Radni powiatowi 

na pewno mieli i nadal mają nadzieję, że uda się sprzedać budynek za godziwą cenę. 

Pieniądze ze sprzedaży potrzebne są na inwestycje.  

Radna Dembek stwierdziła, że możliwe, że prowadzono jedynie rozmowy i nie były one  

w jakiś sposób sformalizowane, ale wynika z tego, że każda ze stron wyciągnęła z nich inne 

wnioski. Dziś na sesji gminnej padły naprawdę ostre wypowiedzi. Wynika z nich, że panowie 

się spotkali, pogadali i każdy zrozumiał co chciał; wyciągnął z tych rozmów co chciał. Radna 
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wnioskowała, aby sprawdzić czy są jakieś warunki, które musi spełnić jeden samorząd, aby 

kupić od drugiego samorządu nieruchomość. Chodzi o to, aby radni mieli wiedzę i mogli na 

sesji gminnej przekazać informację o warunkach, jakie gmina musi spełnić, aby otrzymać 

budynek.     

Starosta odpowiedział, że samorząd który chce przejąć od innego samorządu budynek, musi 

określić cel publiczny przedsięwzięcia. Następnie w określonym czasie musi go zrealizować. 

Tak było np. z częścią budynku w Biskupcu, w którym mieści się Komisariat Policji.  

Właścicielem był Skarb Państwa. W tego typu sprawach są określone procedury.  

Następnie Starosta podziękował za glosowanie nad uchwałą dotyczącą jego wynagrodzenia, 

także za głosy przeciwne. Te również były potrzebne. Dodał, że nie o pieniądze mu chodzi. 

Nie zgadza się z formą i zasadą działania.  

Przewodniczący powiedział, że środki ze sprzedaży budynku w Czachówkach są zapisane  

w budżecie. 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na kolejne pytania. 

P. Puwalski poinformował, że w decyzji na cofnięcie uprawnień dla przedsiębiorstwa, 

Starosta mógł jedynie orzec o cofnięciu uprawnień, nie miał kompetencji w zakresie sposobu 

zakończenia działalności, w tym usunięcia odpadów. Te sprawy regulują inne przepisy 

ustawy o odpadach, inny organ jest kompetentny w tym zakresie. Oczywiście istnieją obawy, 

że po zakończeniu działalności firmy, odpady nie znikną w odpowiednio krótkim terminie. 

Wydział rozważa możliwe rozwiązania, jednak nie mogły się one znaleźć w decyzji Starosty, 

co potwierdziło też SKO. Sprawy te były konsultowane z radcą prawnym. W sytuacji kiedy 

cofnięto decyzję na zbiórkę odpadów, konsekwencją za nieusunięcie odpadów, jest naliczenie 

opłat podwyższonych przez Marszałka Województwa. Marszałek został niezwłocznie 

poinformowany po wydaniu przez Starostę decyzji. Przekazano również informację, że 

odpady nie zostały usunięte. Naczelnik Wydziału osobiście kontaktował się z  pracownikiem 

Urzędu Marszałkowskiego, który zajmuje się tym tematem. Pracownik UM poinformował go, 

że sytuacja jest znana, ale opłata może być naliczona dopiero po zakończeniu okresu 

rozliczeniowego czyli po I kwartale po zakończeniu poprzedniego roku kalendarzowego. 

Artykuł 26 ustawy o odpadach stanowi o tym, że organem właściwym do wydania decyzji 

nakazującej usunięcie odpadów z miejsca magazynowania jest wójt gminy. Starosta nie mógł 

nakazać usunąć odpady. Nie było tak, że Wydział nie podejmował żadnych czynności, że nie 

zajmował się tą sprawą. Wysyłano monity do zakładu z zapytaniem czy odpady zostały 

wywiezione czy też w jakim czasie zakład planuje je wywieźć. Korespondencji nie podjęto. 
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Zdecydowano się wykorzystać inne prawnie dopuszczone możliwości rozwiązania problemu. 

Znaleziono stosowne przepisy m.in. pożarowe. W związku z ostatnimi pożarami składowisk 

na terenie kraju, w stosunku do tego zakładu i innych miejsc gdzie są składowane odpady, 

będą podejmowane stosowne działania. P. Puwalski wyraził nadzieję, że obowiązek usunięcia 

odpadów będzie skutecznie wyegzekwowany w stosunku także do tego zakładu. Kontrole 

wspólnie z Wydziałem Środowiska i Rolnictwa będzie prowadzić straż pożarna. 

Radny Rydel powiedział, żeby podjąć starania, aby te odpady zostały zlikwidowane.  

P. Puwalski powiedział, że będą podjęte możliwe i zgodne z prawem działania. 

Starosta powiedział, że w momencie wydawania pozwolenia na prowadzenie tego typu 

działalności jest procedura, każdy organ ma coś do powiedzenia – gmina, starostwo. Jeżeli 

natomiast chodzi o kontrole, to Starostwo zostaje samo z problemem.  

P. Puwalski powiedział, że często szuka się winnych wśród organów administracji 

państwowej, a te, jeżeli są spełnione określone warunki, mają obowiązek wydać stosowne 

pozwolenia. Zapomina się o tym, że winny jest przedsiębiorca. Gdyby spełniał wszystkie 

warunki określone w decyzji, nie byłoby problemu. Zapewnił, że Wydział czyni wszystko, 

aby od momentu kiedy decyzja została cofnięta, odpady zostały usunięte. 

Ad. 27 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 28 

Zakończenie obrad XLVII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XLVII Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu. 

     

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 


